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Από το υπ’ αριθ. 4/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 59/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκφραση θέσης Δ.Σ. υπέρ αιτήματος Ποντιακών 
Σωματείων καταδίκης του Τ.Σ. Καστανιάς για 
παράνομη έκδοση απόφασης περί ορισμού 
εκπροσώπου του Δήμου στο Δ.Σ. του ιδρύματος 
«Παναγία Σουμελά». 

 
         Σήμερα 7 Φεβρουαρίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 20:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 3-2-2011 γραπτή πρόσκληση 
του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών 
Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και 
στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 
3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  40 μέλη: 
 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Κ. 
Βοργιαζίδης, 13)Ν. Μωυσιάδης, 14)Χ. Κούτρας, 15)Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, 16)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 17)Π. 
Τσαπαρόπουλος, 18)Α. Καγκελίδης, 19)Μ. Παπαϊωνάννου, 20)Θ. 
Κορωνάς, 21)Κ. Συμεωνίδης, 22)Γ. Κάκαρης, 23)Β. Παπαδόπουλος, 
24)Κ. Κουτσαντάς, 25)Λ. Τσαβδαρίδης, 26)Α. Νεστορόπουλος, 
27)Α. Γκαμπέσης, 28)Κ. Κοστογλίδου, 29)Α. Βεσυρόπουλος, 30)Β. 
Γιαννουλάκης, 31)Χ. Τσιούντας, 32)Ε. Γουναράς, 33)Γ. Σουμπέκας, 
34)Κ. Παναγιωτίδης, 35)Δ. Γκέκα, 36)Α. Παπαδόπουλος, 37)Σ. 
Κουμτσίδης, 38)Ι. Σοφρόνωφ, 39)Γ. Ορφανίδης, 40)Χ. Σαββαϊδου. 

Λ. Πουλασουχίδης, 

 
Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Σ. Κρομμύδας, Σ. Μισοκέφαλος, Α. 
Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. 
Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Χ. Τσανασίδης, Ν. Αγγέλου. 
 
 
 
 
 

Κ. Καπανίδης 

 
Σημείωση:  
1) Κατά τη συζήτηση επί εκτάκτου θέματος της ημερήσιας διάταξης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Α. 
Νεστορόπουλος, Γ. Ορφανίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 59/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Γ. Μιχαηλίδης, Α. Νεστορόπουλος, Γ. 
Ορφανίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 61/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 2-2-2011 εισηγητικό σημείωμα του 
αναπληρωτή Δημάρχου Κων/νου Βοργιαζίδη, που έχει ως εξής: 
 Με το από 2/2/2011 έγγραφο αίτημά τους τα Ποντιακά σωματεία του Δήμου 
Βέροιας Εύξεινος Λέσχη Βέροιας, Ευστάθιος Χωραφάς Πατρίδος Βέροιας, 
Κιβωτιανοί Βέροιας, Εύξεινος Λέσχη Μακροχωρίου, Π.Σ. Διαβατού, Τ.Ο. 
Καστανιάς, Π.Σ. Αριστοτέλης Ν. Νικομήδειας ζητούν την καταδίκη από το Δ.Σ. του 
Τ.Σ. Καστανιάς για παράνομη έκδοση της υπ αριθ. 9/2010 απόφασής του σχετικά με 
τον ορισμό εκπροσώπου του Δήμου Βέροιας στο ΔΣ του ιδρύματος Παναγία 
Σουμελά.  

Με τις διατάξεις  
Α) του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 προβλέπεται ότι «  Το δημοτικό 

συμβούλιο αποφασίζει για όλα τα θέματα που αφορούν το δήμο, εκτός από εκείνα που 
ανήκουν εκ του νόμου στην αρμοδιότητα του δημάρχου ή άλλου οργάνου του δήμου ή 
το ίδιο το δημοτικό συμβούλιο μεταβίβασε σε επιτροπή του…»  

Β) του άρθρου 87 του Ν. 3852/2010 προβλέπεται, για τις Τοπικές κοινότητες, 
ότι « Οι αποφάσεις του συμβουλίου με τις οποίες διατυπώνονται οι προτάσεις για τα 
θέματα της αρμοδιότητάς τους, σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 83 και 84 του 
παρόντος, διαβιβάζονται στον δήμαρχο μέσα σε προθεσμία οκτώ (8) ημερών από τη 
συνεδρίαση. Ο δήμαρχος φροντίζει να τεθούν αμέσως υπόψη των αρμόδιων οργάνων 
του δήμου τα οποία οφείλουν να τις μελετήσουν και να ενημερώσουν σχετικά για κάθε 
θέμα το συμβούλιο της δημοτικής ή τοπικής κοινότητας μέσα σε ένα (1) μήνα…» 

Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει σχετικά. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος: Πρόεδρε, συνάδελφοι, είναι ένα θέμα το οποίο σε πολλές 

συνεδριάσεις  απασχόλησε το σώμα. Έχουμε ένα εισηγητικό το οποίο είναι σαφές, 
έχουμε μία γνωμοδότηση του νομικού συμβούλου η οποία ενισχύει την άποψη που 
εκφράζεται μέσω του εισηγητικού.  

Πιστεύω ότι όλοι ενημερωθήκατε πλέον, γιατί την προηγούμενη φορά είχα 
ζητήσει εγώ την αναβολή, επειδή υπήρχαν καινούργιοι συνάδερφοι στο σώμα και θα 
έπρεπε να ενημερωθούν γιατί προφανώς δεν ήξεραν τη συνέχεια των θεμάτων που 
απασχόλησαν αυτό το Δ.Σ. στην προηγούμενη θητεία του. Δεν ξέρω αν χρειάζεται 
κάτι περισσότερο, έχουμε ένα εισηγητικό και μία γνωμοδότηση του νομικού 
συμβούλου η οποία ενισχύει την άποψη του εισηγητικού λέγοντας ότι είναι 
λανθασμένη η απόφαση , γιατί βάση του κώδικα γνωμοδοτούν το τοπικά συμβούλια 
και δεν ορίζουν.  

Τα δικαστήρια είναι αρμόδια να κρίνουν τα περισσότερα, αν ακυρώνεται ή δεν 
ακυρώνεται όποια απόφαση, εμείς είμαστε υποχρεωμένοι να πούμε ναι. Είναι λάθος 
αυτή η απόφαση, κακώς πάρθηκε διότι βάσει του κώδικα δήμων και κοινοτήτων τον 
οποίο είμαστε υποχρεωμένοι εμείς να τον τηρήσουμε. Τα τοπικά συμβούλια 
γνωμοδοτούν και δεν ορίζουν. 

Σοφρόνωφ:  Έχω μπροστά μου Πρόεδρε και το εισηγητικό σημείωμα που 
μοιράστηκε, που δόθηκε πριν τη συνεδρίαση αλλά και αυτό το οποίο δόθηκε εδώ με 
την υπογραφή του νομικού συμβούλου. Συγχωρείστε με αλλά άλλο πράγμα διαβάζω 
εδώ και άλλο πράγμα καταλαβαίνω από την Δήμαρχο.  

Εδώ τα συγκεκριμένα σωματεία δεν ζητούν να καταδικαστεί, να ακυρωθεί αν 
θέλετε η απόφαση της ιεράς συνόδου. Ζητούν να καταδικαστεί η παράνομη απόφαση 
της Τ.Κ. Καστανιάς, η οποία αντίκειται του Καλλικράτη ή του Καποδίστρια αν θέλετε 
που έχει να κάνει μόνο τη γνωμοδότησή τους και όχι με την απόφασή τους. Αυτό 
ζητάνε τα συγκεκριμένα σωματεία. Επομένως ρωτώ, άλλο πράγμα λέει η Δήμαρχος 
και άλλο που μας λέει να καταδικαστεί η απόφαση και άλλο γνωμοδοτεί ο νομικός 
σύμβουλος; Για να καταλάβουμε και εμείς. 

Δήμαρχος: κα Σοφρόνωφ δεν είπα κάτι διαφορετικό. Το παράνομο ή μη το 
κρίνει το δικαστήριο. Αυτό που εμείς μπορούμε να διαπιστώσουμε είναι ότι έχουμε 



έναν κώδικα δήμων και κοινοτήτων, ο οποίος ορίζει κάποια συγκεκριμένα πράγματα 
και λέει: τα τοπικά συμβούλια γνωμοδοτούν, δεν ορίζουν, άρα κακώς ελήφθη η 
απόφαση. Τι πιο σαφές; Παίρνει αυτή την απόφαση το Δ.Σ. και τελειώνει η ιστορία 
και είμαστε ακριβώς με το νόμο με τη νομιμότητα. Αλλά εμείς δεν έχουμε δικαίωμα 
να ακυρώσουμε ποτέ, υπάρχουν άλλοι. Αυτό ακριβώς λέμε. 

Σοφρόνωφ: Αυτό το πράγμα έχει τρύπες. 
Δήμαρχος: Είναι μία ερμηνεία. 
Τσιούντας: Αυτό που θέλω να ρωτήσω στο Δ.Σ. και το προηγούμενο ή και 

τώρα κάποια στιγμή, εκλήθησαν αυτοί οι άνθρωποι του τοπικού συμβουλίου να πουν 
την άποψή τους; Γιατί από την γνωμοδότηση του νομικού συμβούλου προκύπτει ότι 
στηρίχθηκαν κάπου οι άνθρωποι και πήραν μια απόφαση, στηρίχθηκαν κάπου. Να 
τους καταδικάσουμε γιατί έπρεπε να υπάρχει συνεργασία με το Δήμο, ναι. Αλλά 
μήπως πρέπει να τους δώσουμε τα εύσημα για την ταχύτητά τους και την ευελιξία να 
προλάβουν την ολιγωρία του Δήμου Βέροιας; Γιατί αν είχε αποφασίσει ο Δήμος 
Βέροιας για τον εκπρόσωπο δεν θα υπήρχε κανένα πρόβλημα. Άρα πρέπει να 
δώσουμε εύσημα σ’ αυτούς, τουλάχιστον για το ένα θέμα και να καταδικάσουμε το 
Δήμο Βέροιας για την καθυστέρηση. 

Δήμαρχος: Νομίζω ότι είναι σαφή τα πράγματα, δεν χρειάζεται να το 
παιδεύουμε πολύ και να ανοίγουμε… είναι σαφή. Αυτό το θέμα έρχεται τέταρτη 
φορά; 

Πρόεδρος: Τρίτη 
Δήμαρχος: Τρίτη φορά. 
Ορφανίδης: Σήμερα ζητείται να πάρουμε μία απόφαση εδώ στο Δ.Σ.. Η 

Δήμαρχος προτείνει αν κατάλαβα καλά να πάρουν απόφαση τα ποινικά δικαστήρια; 
Αυτό κατάλαβα; Έτσι είναι; 

Δήμαρχος: κ. Ορφανίδη το εισηγητικό αυτό λέει; 
Τσαβδαρίδης: Πρόεδρε εγώ θα ήθελα να είναι η Δήμαρχος εδώ για να ακούσει 

αυτά που έχω να πω. Μπορεί το θέμα να ήρθε πολλές φορές, την τελευταία φορά να 
το αναβάλαμε για να ενημερωθούν κάποιοι συνάδερφοι που δεν ήταν στα 
προηγούμενα δημοτικά συμβούλια.  

Με λύπη μου διαπιστώνω όμως ότι αυτή που δεν έχει καταλάβει ή κάνει πως 
δεν έχει καταλάβει τι έχει γίνει, είναι η Δήμαρχος ή οποία ήταν παρούσα στις 
συνεδριάσεις και του προηγούμενου Δ.Σ., με την προηγούμενη σύνθεση εννοώ. Το 
Δ.Σ. τρεις φορές καταδίκασε τις μεθοδεύσεις που πήγαιναν να γίνουν προκειμένου να 
καπελωθεί και να οριστεί από οπουδήποτε αλλού ο εκπρόσωπος του Δ. Βέροιας. Και 
ενώ κάθε φορά το Δ.Σ. και τον Ιούλιο και το Δεκέμβριο καταδίκασε αυτές τις 
μεθοδεύσεις  και είπε ότι είναι το κυρίαρχο όργανο να ορίσει τον εκπρόσωπο του 
Δήμου της Βέροιας, έρχεται εδώ η κ.Ουσουτζόγλου σήμερα, αναιρεί η ίδια τον εαυτό 
της, φάσκει και αντιφάσκει και λέει σήμερα, την ακούσαμε όλοι εδώ, ότι είναι λάθος η 
απόφαση που πήρε το τοπικό συμβούλιο Καστανιάς, να ορίσει εκπρόσωπο, ο οποίος 
τελικά ορίστηκε με βάση κανονισμό της Διαρκούς Ιεράς Συνόδου. Είναι λάθος η 
απόφαση λέει αυτή.  

Εδώ όμως έχω ένα έγγραφο, θα το θέσω υπόψη σας, με ημερομηνία 28 
Δεκεμβρίου 2010, το υπογράφει η Δήμαρχος που λέει είναι λάθος η απόφαση του Τ.Σ. 
και λέει, απευθύνεται το έγγραφο προς την Ιερά Μητρόπολη Βεροίας και Ναούσης 
και λέει: «Σε απάντηση του ανωτέρω σχετικού σχετικά με ορισμό εκπροσώπου στο 
προσκύνημα Παναγία Σουμελά με αντικείμενο του θέματος σας διαβιβάζουμε την υπ’ 
9/2010 απόφαση του Τ.Σ. Καστανιάς για τα περαιτέρω».  

Βάσει αυτής της λάθος απόφασης ορίστηκε εκπρόσωπος και τώρα να πάμε στα 
δικαστήρια, όποιος ενδιαφέρεται, να πάμε να ακυρώσουμε αυτό που μόνοι μας 
δημιουργήσαμε εμείς σαν Δήμος Βέροιας. Όταν ήξερε τι σάλος έχει δημιουργηθεί 
μέχρι τώρα και νομιμοποιεί αυτή την ιστορία η ίδια Δήμαρχος της Βέροιας.  

Τώρα γνωμοδότησε ο κ. Παπαστεργίου ότι πλέον αφού τον ορίσαμε, η 
Χαρούλα Ουσουτζόγλου τον όρισε, καπελώνοντας το Δ.Σ. της Βέροιας να πάμε τώρα 
στα δικαστήρια. Γιατί αν δεν έστελνε αυτή την απόφαση η Δήμαρχος Βέροιας σήμερα 



δεν θα χρειαζόμασταν δικαστήρια και ας έρθει να διαψεύσει ο Γιώργος Παπαστεργίου 
αυτό που λέω εγώ, αν είναι σωστό ή όχι.  

Δεν μπορεί τώρα με κροκοδείλια δάκρυα να λέμε είναι λάθος η απόφαση, 
ελάτε Δ.Σ. εσείς τώρα να αποφασίσετε ότι είναι λάθος η απόφαση αλλά εγώ 28 
Δεκεμβρίου σας έγραψα στα παλαιότερα των υποδημάτων μου και έστειλα εγώ την 
απόφαση, πέρασε και στο ΦΕΚ και τελείωσε και νομιμοποίησα εγώ την ενέργεια, όχι. 
Το ότι αυτή η ιστορία ήταν αντίθετη στον Καλλικράτη το ήξερε η κ.Ουσουτζόγλου, 
γιατί είχαν προηγηθεί τρεις συνεδριάσεις του Δ.Σ.. Θα έπρεπε λοιπόν με βάση το 124 
του κώδικα δήμων και κοινοτήτων, που  λέει ότι όταν έρχεται μία απόφαση 
γνωμοδοτική του τοπικού συμβουλίου η Δήμαρχος θα σας το διαβάσω τώρα, δεν 
έπρεπε να το στείλει στο Μητροπολίτη το έγγραφο, την απόφαση του τοπικού 
συμβουλίου, άλλα έπρεπε να κάνει. «Οι αποφάσεις του τοπικού συμβουλίου 
διαβιβάζονται στο Δήμαρχο μέσα σε προθεσμία οχτώ ημερών από τη συνεδρίαση, ο 
Δήμαρχος φροντίζει να τεθούν αμέσως υπόψη της Δημαρχιακής Επιτροπής η οποία 
εξουσιοδοτείται να τις μελετήσει και να ενημερώσει για το θέμα το δημοτικό 
διαμέρισμα, δεν πήγε εκεί, να την παραπέμψει στο Δ.Σ.» η δεύτερη δυνατότητα που 
είχε η Δήμαρχος. Ούτε αυτό το έκανε, το έστειλε στη Μητρόπολη και να τη 
διαβιβάσει για να γίνουν οι απαραίτητες ενέργειες. Δεν κάνει τίποτα απ’ όλα αυτά, 28 
Δεκεμβρίου έρχεται η απόφαση του τοπικού συμβουλίου και η σπουδή; Την ίδια μέρα 
τη στέλνει στο Μητροπολίτη και γίνεται νόμος του κράτους με δημοσίευση του ΦΕΚ.  

Εδώ σε μια μέρα τα στέλνουμε αλλά όταν έκανα ερωτήσεις, η Ελιά είναι 
κλειστή θα δούμε. Σε μια περίοδο που δεν έχουμε να φάμε, περιουσιακά στοιχεία του 
Δήμου ανεκμετάλλευτα. Στις καλένδες τις ρωμαϊκές. Η Ελιά κλειστή, θα δούμε. 
Καταρρέουν τα κτίρια, θα βγει πρόγραμμα που θα τα χρηματοδοτεί. Υπάλληλοι 
απλήρωτοι, θα τους πληρώσουμε. Έργα αφημένα στο έλεος του Θεού όπως οι 
Βαρβάρες, τα αφήσαμε θα δούμε, είναι εκεί τα υλικά. Κολυμβητήριο θα δούμε και ας 
πάει ο κόσμος στα ιδιωτικά κολυμβητήρια και πληρώνει, και δεν έχουμε 
κολυμβητήριο εν έτη 2010. Το πάρκο της Ελιάς… θα γίνει κανονισμός για τα 
κοιμητήρια, θα, θα, θα, όλα στο μέλλον. Αυτό όμως σε μία μέρα πήγαμε και το 
τελειώσαμε. 

Σουμελίδης: Υπάρχει κανονισμός. 
Τσαβδαρίδης: Η Δήμαρχος είπε ότι θα κάνουμε, εσείς λέτε ότι υπάρχει; 

Συνεννοηθείτε. Η Δήμαρχος το είπε. Αυτά σε σχέση με το θέμα το συγκεκριμένο. 
Έτσι έχουν τα πράγματα, θα πρέπει απολύτως να καταδικαστεί η μεθόδευση. Το να 
λέμε ότι θα πάμε στα δικαστήρια, δεν είναι δουλειές αυτές που κάνουμε, θα πρέπει να 
καταδικαστεί, κυρίαρχο όργανο είναι το Δ.Σ..  

Όπως ζητάμε από το Δ.Σ. να κάνει ψηφίσματα επί παντός επιστητού και σε 
θέματα που δεν αφορούν το Δ.Βέροιας και καλά κάνουμε. Αυτά που αφορούν κατ’ 
εξοχήν το Δήμο Βέροιας να είμαστε προσεχτικοί και να μην επειδή η θέση του 
Δημάρχου της Βέροιας είναι πολύ υπεύθυνη θέση, δεν μπορεί να λέει η Δήμαρχος 
Βέροιας ότι είναι λάθος η απόφαση πριν ένα λεπτό και τη λάθος απόφαση να την 
προωθεί και να γίνεται νόμος του κράτους.  

Δήμαρχος: Θα μου επιτρέψετε μία λέξη να πω Πρόεδρε. Νόμος είχε γίνει με 
άλλο κανονισμό, να μη λέμε ανακρίβειες, αλλά αφού συμφωνεί και ο κ. Τσαβδαρίδης 
ας πάρουμε μία ομόφωνη απόφαση για το εισηγητικό και έτσι τελειώνουμε. 

Γκαμπέσης: Σύντομος θα είμαι όπως πάντα. Αλλά επειδή προέκυψε μία 
πρόταση της Δημάρχου ότι συμφωνεί με αυτά που κατέθεσε ο κ. Τσαβδαρίδης. Αν 
υπάρχει συμφωνία από την πλευρά της αντιπολίτευσης για την πρόταση αυτή να μην 
τοποθετηθώ. 

Πρόεδρος: Το ερώτημα μπαίνει στο σώμα. Συμφωνείτε λοιπόν; Το εισηγητικό, 
συμφωνούμε όλοι; 

Τσαπαρόπουλος: Δεν θα συνεχιστεί η διαδικασία; Ή θα το βάλετε σε 
ψηφοφορία; Γιατί διαφωνώ εγώ με αυτό το πράγμα. Δεν μπορεί κάποιοι εδώ να 
φαίνονται βασιλικότεροι του βασιλέως.  



Όχι, υπάρχει μια ολόκληρη ιστορία γι’ αυτό το θέμα και πρέπει να αναλυθεί. 
Μιας και κάποιοι άνθρωποι όταν ζητήθηκε να ψηφίσουν, τα ποντιακά σωματεία δεν 
το ψήφισαν ποτέ. Εκεί που μας χρωστάγανε μας πήραν και το βόδι. Δεν είναι όμως 
έτσι τα πράγματα. Θέλω να συνεχιστεί η διαδικασία. 

Πρόεδρος: Να συνεχιστεί η διαδικασία. Θα παρακαλέσω πάρα πολύ σύντομα 
να πάρουν το λόγο όσοι έχουν δηλώσει την επιθυμία να μιλήσουν. 

Γκαμπέσης: Θα είμαι πράγματι σύντομος αλλά με λύπη διαπιστώνω ότι όλα τα 
προηγούμενα Δ.Σ. που έγιναν την προηγούμενη περίοδο, ήταν Δ.Σ. τα οποία εν 
γνώσει τους, όλοι όσοι ψήφισαν ήξεραν ότι ψηφίζουν κάτι το παράτυπο. Κατά 
παράβαση του κώδικα και του νόμου ο οποίος λέει συγκεκριμένα πράγματα. Αν 
θέλουμε έστω και εκ των υστέρων, έστω και τώρα να είμαστε σύννομοι, πρέπει να 
καταδικάσουμε εκείνη την απόφαση και να διαφυλάξουμε το κύρος όλων μας. Όλοι 
μας όσοι είμαστε σ’ αυτή την αίθουσα είμαστε υπεύθυνοι γι’ αυτά που ψηφίζουμε γι’ 
αυτά που λέμε.  

Στη συγκεκριμένη περίπτωση, επειδή ο νόμος ήταν ξεκάθαρος και 
εξακολουθεί να γίνεται ακόμα πιο ξεκάθαρος, παρόλο τη διαδικασία που προέκυψε 
για να γίνει το κουκούλωμα. Ένα πρέπει να κάνουμε, να παραδεχτούμε όλοι μας ότι 
εκείνη η διαδικασία ήταν παράτυπη, παράνομη, όπως θέλουμε τη λέμε και να πούμε 
το μόνο υπεύθυνο για να ορίσει σύμβουλο στο ίδρυμα Παναγία Σουμελά είναι το Δ.Σ. 
και τίποτε άλλο.  

Γιατί επιτέλους πρέπει να μπούμε σε άλλες διαδικασίες που κρύβονται 
ενδεχομένως πίσω από αυτά; Γιατί είναι τόσο δύσκολο το αυτονόητο; Κάποτε σ’ αυτή 
την αίθουσα πρέπει τα αυτονόητα να γίνονται και να λέγονται και να ψηφίζονται 
χωρίς περαιτέρω διαδικασίες και χωρίς υπόγειες διαδρομές. Επιτέλους οι εκλογές 
τελειώσανε όσοι δεσμευτήκατε όπως δεσμευτήκατε καλά κάνατε αν ήταν 
προεκλογική διαδικασία, έλεος πια, ο νόμος πρέπει να εφαρμόζεται και είναι 
μονόδρομος. Και αυτό που κάνατε  ή αυτό που ενδεχομένως πάει να γίνει είναι άκρως 
απαράδεκτο.  

Κάκαρης: Πρόεδρε δυστυχώς όπως αναφέρθηκε είμαστε στο ίδιο έργο θεατές.  
Σε προηγούμενη συνεδρίαση αρνηθήκαμε να νομιμοποιήσουμε την παράνομη 

τότε εν αγνοία ορκωμοσία του κ. Πετρίδη. Το καταδικάσαμε.  
Εγώ πίστευα ότι μετά από αυτή την καταδίκη του συμβουλίου τότε που ήταν 

και παράνομη και προσβλητική προς το σώμα, η κατάσταση θα άλλαζε, θα έπαιρναν 
κάποιοι κάποιο μάθημά και θα λειτουργούσαν κάπως διαφορετικά. Δεν έγινε έτσι.  

Δεν θέλω να μπω στην ουσία του θέματος, το έχουμε συζητήσει, κάποιοι 
μπορεί να μην το ξέρουν καθόλου το θέμα, το εισηγητικό δεν μπαίνει στην ουσία του 
θέματος άλλωστε εκκρεμεί και απόφαση στο Συμβούλιο της Επικρατείας.  

Εκείνο που πραγματικά με εξέπληξε και εμένα ερχόμενος σ’ αυτή την αίθουσα 
ήταν αυτή η γνωμοδότηση που πήρα από τον νομικό του Δήμου που πράγματι όπως 
είπε και η κ.Σοφρόνωφ αναφέρεται σε κάτι άλλο απ’ αυτό που λέει το εισηγητικό. Δεν 
ζήτησε η Εύξεινος ούτε να πάμε σε δικαστήρια, δεν ζήτησε καμία σχέση με την Ιερά 
Σύνοδο που αναφέρετε, δεν υπάρχει κάτι τέτοιο στο εισηγητικό, άρα πραγματικά 
νομίζω ότι είναι άκυρο αυτό που μας μοιράστηκε από το νομικό. Εγώ λοιπόν έχω να 
προτείνω, γιατί με τα δεδομένα που ισχύουν συνεχίζεται η υποβάθμιση ακόμα 
περισσότερο του συμβουλίου μας, όχι απλά την καταδίκη του τοπικού συμβουλίου, 
εγώ θα ήθελα του Προέδρου, γιατί εγώ δεν θέλω να τους βάλω όλους στο ίδιο 
τσουβάλι. Γιατί υπήρχε ένα μέλος στο τοπικό συμβούλιο το οποίο δεν ψήφισε, δεν 
επέλεξε τον συγκεκριμένο κύριο.  

Έτσι λοιπόν εγώ προτείνω να καταδικαστεί ο Πρόεδρος του τοπικού και αν 
θέλετε μπορεί να σας φανεί και λίγο όχι και τόσο καλό, να αναθέσουμε στη νομική 
υπηρεσία του Δήμου να ερευνήσει τυχόν νομικές ευθύνες του Προέδρου, που 
απροκάλυπτα πραγματικά μας αγνόησε, αλλά πραγματικά οι νόμοι είναι για να 
τηρούνται όχι να γίνονται κουρελόχαρτα. Και το ΦΕΚ, επειδή έγινε αναφορά, το ΦΕΚ 
είναι ένας κανονισμός όπως εκατοντάδες άλλοι κανονισμοί εταιρειών, ή ισολογισμοί 
οτιδήποτε δημοσιεύονται.  



Οφείλουμε να διαφυλάξουμε το κύρος του Δ.Σ., όντως δεν πρέπει να 
αναγορεύονται βασιλικότεροι του βασιλέως, είναι πολιτική απόφαση καθαρά, είναι 
πολιτική απόφαση καθαρά δεν μιλάμε για δικαστήρια, γιατί έγινε αναφορά, γιατί 
ούτως ή άλλως εκκρεμεί στο Συμβούλιο της Επικρατείας η απόφαση και γιατί όπως 
έγινε και στο παρελθόν από την Εύξεινο Λέσχη με την ιστορία της ξύλευσης που μας 
τρέχαν στα δικαστήρια το Δήμο Βέροιας από το σωματείο και συνδράμανε υπέρ του 
Δήμου η Εύξεινος γιατί όχι να μην το κάνουμε και εμείς στην ιστορία αυτή στο 
Συμβούλιο της Επικρατείας;  

Δήμαρχος: Θα ακούσουμε διάφορες τοποθετήσεις, όλες είναι προς την ίδια 
κατεύθυνση, μπορούμε να πάρουμε μία ομόφωνη απόφαση και να τελειώσουμε αυτό 
το θέμα να μην ταλαιπωρούμε τους ορθίους; Το εισηγητικό είναι σαφές. Μπορούμε να 
μην ταλαιπωρούμε τους ορθίους; 

Πρόεδρος: Θα παρακαλέσω πάρα πολύ με τη σύμφωνη γνώμη του σώματος, 
ζητάει το λόγο ο νομικός σύμβουλος της Λέσχης ο κ. Κουμπουλίδης. 

Δάσκαλος: Σ’ αυτή τη φάση ο κανονισμός Πρόεδρε δεν το προβλέπει. 
Πρόεδρος: Συνάδερφε Δάσκαλε και εσείς είστε εκτός διαδικασίας, βάζω το 

ερώτημα στο σώμα, το σώμα είναι κυρίαρχο. Παρακαλώ πάρα πολύ, συμφωνείτε για 
δύο λεπτά να πάρει το λόγο ο νομικός σύμβουλος; 

Δασκαλος: Θα μπορούσε να δοθεί πριν να γίνει η διαδικασία της τοποθέτησης 
των δημοτικών συμβούλων για να μας πει και να μας ενημερώσει για το θέμα. Τώρα 
μίλησαν οι τέσσερις μείναν οι άλλοι δύο, θα μιλήσει και ο νομικός σύμβουλος. Ποια 
είναι η διαδικασία δεν την κατάλαβα, ούτε και το εισηγητικό το κατάλαβα. 

Πρόεδρος: Μπορεί να διευκολύνει, εκτίμηση κάνω είναι έτσι κ. Κουμπουλίδη; 
Είναι δύσκολο να τον ακούσουμε; Κινδυνεύει λοιπόν…; Να μην ψηφίσουμε, να πάρει 
το λόγο. Σύντομα κ. Κουμπουλίδη. 

Κουμπουλίδης: Ευχαριστώ και εσάς και τους προηγούμενους συμβούλους για 
την ανοχή. Για να διευκολύνουμε τα πράγματα, επειδή το θέμα σήμερα έρχεται 
μονάχα σαν θέμα αρχής και επειδή το Δ.Σ. δεν θα πρέπει να επιτρέψει την επιστροφή 
στο μεσαίωνα αλλά να εφαρμόσει το νόμο του Καλλικράτη και όχι χρυσόβουλα της 
Ιεράς Συνόδου και επειδή είναι ξεκάθαρο το νομικό θέμα, ότι το τοπικό συμβούλιο 
σαφώς και δεν έχει καμία αρμοδιότητα να αποφασίζει αλλά κυρίαρχο όργανο το Δ.Σ. 
Βέροιας. Αφού  αυτή ήταν η τοποθέτηση και της αντιπολίτευσης και της Δημάρχου.  

Εμείς αυτό που θέλουμε είναι ομόφωνα να καταδικαστεί η απόφαση του 
τοπικού συμβουλίου, ομόφωνα, για να δηλώσει το Δ.Σ. το δικαίωμά του το 
αναπαλλοτρίωτο να αποφασίζει αυτό.  

Το τι θα αποφασίσει θα κριθεί αργότερα και πρέπει να σημειώσετε επειδή 
ακούστηκε, εδώ μέσα δεν παίρνουμε αποφάσεις ακυρώσεων, δεν ακυρώνουμε δηλαδή 
κανονισμούς. Ήδη η Εύξεινος Λέσχη Βέροιας έχει καταθέσει αίτηση ακύρωσης στο 
Συμβούλιο της Επικρατείας που είναι το αρμόδιο όργανο για να ακυρωθεί ο 
κανονισμός της Ιεράς Συνόδου από εκεί και πέρα σήμερα την πολιτική απόφαση 
θέλουμε, την ομόφωνη και μπορώ να μεταφέρω και το αίτημα της Υπουργού Παιδείας 
και Θρησκευμάτων που παρακολουθεί αυτή τη συνεδρίαση και περιμένει την 
απόφασή σας και καλεί το Δ.Σ. να δηλώσει προς την Υπουργό τη βούλησή του να μην 
αναγνωρίσει κανέναν ως εκπρόσωπο του Δήμου που δεν ορίστηκε από το Δ.Σ.. Την 
…… όλων των ποντιακών σωματείων του Καλλικρατικού Δήμου Βέροιας, να γίνει 
δεκτό το αίτημα, γιατί το εισηγητικό είναι λιγάκι ασαφές, να γίνει δεκτό ως αίτημα. 
Αν δεν χρειαστεί κάτι άλλο δεν θα ξαναπάρουμε το λόγο.  

Ορφανίδης:  Καταρχήν να διευκρινίσω κάτι, όπως είναι το εισηγητικό, το 
εισηγητικό είναι αίτημα, δεν υπάρχει κάποια εισήγηση που να λέει, αυτό ή το άλλο, 
ένα αίτημα των ποντιακών σωματείων, σωστά; Βλέπετε κάτι άλλο στην εισήγηση; Τι 
θα ψηφίσουμε τότε;  

Και να πω δυο κουβέντες γιατί μου φαίνεται εδώ όλοι μιλάμε, θέλουμε να 
μιλήσουμε γιατί έχουμε και ακροατήριο, αυτή είναι η ουσία. Δεν φεύγουμε αν δεν 
πάρουμε απόφαση από εδώ. Αν η πρόταση είναι συγκεκριμένη να καταγγείλουμε τι; 
Το αυτονόητο, που εδώ συνεδριάζαμε τρεις ώρες μέχρι της 1:30 και ο άλλος είχε 



ορκιστεί, είχε διοριστεί, δεν υπάρχει αντικείμενο συζήτησης. Υπάρχει όμως 
αντικείμενο συζήτησης σε τι; Σε όλη αυτή τη διαδικασία έχετε 3ο 4ο θέμα που αφορά 
στο Δ.Σ.; Σήμερα μάλιστα η Δήμαρχος ως Πόντιος Πιλάτος λέει να πάμε στα ποινικά 
δικαστήρια, για μένα αυτά είναι εκ του πονηρού.  

Η ιστορία είναι μία, τη ζήσαμε όλοι και οι παλιοί και οι καινούργιοι. Η ιστορία 
είναι μία υπάρχει, μία απόφαση παράνομη όχι του Καλλικρατικού  Δήμου και του 
Καποδιστριακού Δήμου θέλουμε να την καταγγείλουμε; Ναι ή όχι; Αυτό ζητάνε τα 
ποντιακά σωματεία και αυτό πρέπει να κάνουμε. Εμείς είμαστε σύμφωνοι, αν το 
εισηγητικό είναι αυτό να καταγγελθεί αυτή η διαδικασία, δεν θέλουμε τίποτε άλλο, τι 
συζητάμε ναι μεν αλλά… 

Δήμαρχος: Πρόεδρε, επιτρέψτε μου, για να διευκολύνω δηλαδή ως πρόσφυγες 
και οι δυο με τον κ. Ορφανίδη μάλλον δεν μπορούμε να συνεννοηθούμε κ. Ορφανίδη. 
Κε Ορφανίδη δεν είπα ούτε να πάμε στα δικαστήρια ούτε να πάμε πουθενά. Είπα να 
αποδεχθούμε το εισηγητικό, είναι σαφές. Θέλετε να διαβάσω το εισηγητικό; 
Αποδεχόμεθα τα αιτήματα των συλλόγων αυτό λέει το εισηγητικό. Είναι τόσο απλά τα 
πράγματα. 

Πρόεδρος: Νομίζω ότι δεν διαφωνούμε, κατασκευάζουμε διαφωνίες 
συνάδερφοι. Για την οικονομία της συζήτησης λοιπόν, θα παρακαλέσω να αποσύρετε 
την επιθυμία να μιλήσετε. Το εισηγητικό είναι συγκεκριμένο, επί του εισηγητικού αν 
συμφωνούμε ψηφίζουμε; 

Κορωνάς: Τέθηκε ζήτημα από τον κ. Τσαβδαρίδη ότι η Δήμαρχος δεν 
ακολούθησε τη νόμιμη διαδικασία. Επικαλέστηκε ο κ. Τσαβδαρίδης το άρθο 124. 
Χωρίς να έχω καμία ιδιαίτερη προετοιμασία διαβάζω το άρθρο 124 αποστολή 
αποφάσεων δημοτικού διαμερίσματος στο Δήμο. Απ’ ότι ξέρω το τοπικό συμβούλιο 
Καστανιάς δεν είναι δημοτικό διαμέρισμα, είναι τοπικό συμβούλιο. Για τοπικό 
συμβούλιο ισχύουν οι διατάξεις του άρθρου 129. Στο 129 δεν προβλέπεται η 
διαδικασία του 124. Αυτό θέλω να πω. Δηλαδή θέλω να πω ότι η Δήμαρχος … ότι 
έπρεπε να το φέρει το θέμα στο συμβούλιο είπε ο κ. Τσαβδαρίδης, κακώς δεν το έφερε 
και όχι στην ………….. επιτροπή. Εγώ απ’ ότι διαβάζω εδώ… 

Δήμαρχος: Ευχαριστώ το συνάδελφο που με υπερασπίζεται αλλά να 
περάσουμε στην ψηφοφορία. 

Πρόεδρος: Ας περάσουμε στην ψηφοφορία. Η εισήγηση είναι διατυπωμένη με 
σαφήνεια. 

Τσαπαρόπουλος: Αν και δεν το συνηθίζω, οφείλω να κάνω δύο επισημάνσεις: 
Χαίρομαι πάρα πολύ ότι μετά από τρεις συνεδριάσεις φτάσαμε τόσο τροχάδην και 
τόσο ωραία σε μία ομοφωνία. Αυτό θα μπορούσε να γίνει από την πρώτη στιγμή και 
θα ήταν πολύ καλύτερα για όσους ήταν και είναι σ’ αυτή την αίθουσα.  

Δεύτερον, θα ήθελα να προσθέσω στο εισηγητικό, εκεί που λέει ζητούν την 
καταδίκη από το Δ.Σ. του τοπικού συμβουλίου της Καστανιάς για παράνομη έκδοση 
της υπ’ αριθ, τάδε απόφασης σχετικά με τον ορισμό του εκπροσώπου του Δήμου 
Βέροιας στο Δ.Σ. της Παναγίας Σουμελά, θέλω να προσθέσω διαφυλάσσοντας το 
κύρος του Δ.Σ. του Δήμου Βέροιας. 

Τσιούντας: Επειδή περάσατε στην ψηφοφορία να δικαιολογήσω την ψήφο 
μου, γιατί δεν θα ψηφίσω, αν περάσατε στην ψηφοφορία. Μπορώ να το κάνω; Έχω το 
λόγο; 

Πρόεδρος: Πριν απ’ αυτό να ρωτήσω την Δήμαρχο αν δέχεται την προσθήκη 
του κ. Γκαμπέση. Δέχεται, κ. Τσιούντα μπορείτε να δικαιολογήσετε  τη θέση σας. 

Τσιούντας: Εγώ θα ψηφίσω λευκό αν και συμφωνώ ότι τα τοπικά συμβούλια, 
πριν οι τοπικές κοινότητες οι δημοτικές κοινότητες σήμερα, η αρμοδιότητά τους είναι 
γνωμοδοτική.  

Αλλά πρέπει να καταδικάσουμε την όλη διαδικασία και όχι μόνο το τοπικό 
συμβούλιο όπως είπα και πριν. Γιατί αν το Δ.Σ., όπως είπα στις ερωτήσεις, έπαιρνε 
την απόφαση που χρειαζόταν άμεσα, δεν θα έπρεπε να κάνουμε τέσσερις 
συνεδριάσεις, γι’ αυτό λοιπόν θα ψηφίσω λευκό. 



 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση, όπως συμπληρώθηκε με την 
πρόταση του κ. Α. Γκαμπέση να συμπληρωθεί με τη φράση «διαφυλάσσοντας το 
κύρος του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας»; 

Σύμβουλοι: Ναι. 
Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Χ. Τσιούντας. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 2-2-2011 εισηγητικό σημείωμα του αναπληρωτή Δημάρχου Κ. 
Βοργιαζίδη. 
2.- Το από 28-1-2011 αίτημα των ποντιακών σωματείων του Δήμου Βέροιας: 
Εύξεινος Λέσχη Βέροιας, «Ευστάθιος Χωραφάς» Πατρίδας Βέροιας, Κιβωτιανοί 
Βέροιας, Εύξεινος Λέσχη Μακροχωρίου, Π.Σ. Διαβατού, Τ.Ο. Καστανιάς, Π.Σ. 
«Αριστοτέλης» Ν. Νικομήδειας.  
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει  Κατά Πλειοψηφία  
 
 Εκφράζει την θέση του υπέρ του από 28-1-2011 αιτήματος των σωματείων 
Εύξεινος Λέσχη Βέροιας, «Ευστάθιος Χωραφάς» Πατρίδας Βέροιας, Κιβωτιανοί 
Βέροιας, Εύξεινος Λέσχη Μακροχωρίου, Π.Σ. Διαβατού, Τ.Ο. Καστανιάς και Π.Σ. 
«Αριστοτέλης» Ν. Νικομήδειας και, διαφυλάσσοντας το κύρος του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, καταδικάζει το Τοπικό Συμβούλιο Καστανιάς για την 
παράνομη έκδοση της υπ’ αριθ. 9/2010 απόφασής του σχετικά με τον ορισμό 
εκπροσώπου του Δήμου Βέροιας στο Διοικητικό Συμβούλιο του Ιδρύματος «Παναγία 
Σουμελά». 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  59 / 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Σ.  Κρομμύδας  
Ν.  Τσιαμήτρος  Σ.  Μισοκέφαλος  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Α. Βοργιαζίδου  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Ι. Παπαδόπουλος  
Π. Παυλίδης  Α. Πέτρου  
Τ. Χατζηαθανασίου  Η. Μπατσαράς  
Θ. Αγγελίνας  Σ. Ρίσσου  
Κ. Βοργιαζίδης  Γ. Οικονόμου  
Ν. Μωυσιάδης  Ι. Χειμώνας  
Χ. Κούτρας  Χ. Τσανασίδης  
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου  Ν. Αγγέλου  
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Συμεωνίδης     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  8-2-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Ε. Γουναράς 
Γ. Σουμπέκας 
Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Σ.  Κουμτσίδης 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Ορφανίδης 
Χ. Σαββαϊδου 

 
  
 


